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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(L) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 15 februari 

2018. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträden den 12 och 14 december 2017 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens 

sammanträden den 12 och 14 december 2017, som blivit 

vederbörligen justerat, godkänns. 
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§ 3    

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade från den 14 december 2017 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

antagningsdelegerade den 14 december 2017, som blivit 

vederbörligen justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4  

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp 23 januari 2018 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 23 januari 2018, som blivit vederbörligen 

justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 17 januari 2018 från: 

Förvaltningschefen 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen  

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

 

 

Beslut den 19 december 2017 av nämndens ordförande 

avseende avstängning av elev vid gymnasieskolan, dnr 4.3.1-

9413/2017. 

 

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 29 november 2017. 

 
Beslut 

Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Verksamhetsberättelse 2017 för Utbildningsnämnden 

Beslut 

1. Verksamhetsberättelse 2017 för utbildningsnämnden 

godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

25 januari 2018, dnr 1.2.2-148/2018. 

 

Utbildningsförvaltningen bedömer att nämnden i huvudsak 

uppnår utbildningsnämndens mål och därigenom i hög grad 

bidrar till att kommunfullmäktiges mål för stadens verksamheter 

uppnås. De i verksamhetsplanen angivna uppdragen och 

aktiviteterna har genomförts som planerat liksom en mängd 

insatser, som anknyter till nämndens prioriterade områden. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och 

styrningen i samverkan med övriga avdelningar. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Verksamhetsberättelse 2017 för utbildningsnämnden 

godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Måluppfyllelse 

Det är anmärkningsvärt att så många av nämndens mål inte 

uppnås eller bara uppnås delvis, samtidigt som det inte är 

verkningsfullt att sätta upp mål utan att också ha förmågan att 

uppnå dem. Sambandet mellan målen och de praktiska 

förutsättningarna måste bli bättre – analysen bakom årets mål 

tycks vara förra årets mål men bättre, vilket innebär att rektorer 

och lärare kanske redan från början saknar förutsättningen att nå 

målen. På vilket sätt kan resultaten höjas, vad behövs för att de 

ska höjas e t c är frågor som måste besvaras innan målen sätts 

om de ska vara trovärdiga och relevanta. Det sagt så urholkas 
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målens relevans ytterligare när man anger att målen uppnåtts 

eller uppnåtts delvis samtidigt som majoriteten av indikatorerna 

inte uppnåtts.  

 

Antalet mål i sig är också fortsatt mycket högt. För att 

målstyrningen ska förbättras måste antalet mål minskas och 

fokuseras på det som stärker kunskapsresultaten. Verksamheten 

styrs utifrån de mål som kommunfullmäktige och 

utbildningsnämnden sätter upp – om dessa inte fokuserar på 

kunskapsresultaten delas verksamhetens fokus. 

 

Kunskapsresultaten 

Betygsresultaten i årskurs 9 ökar jämfört med 2016, men man 

ska komma ihåg att resultaten 2016 var historiskt låga. Det är 

allvarligt att 21,7 procent av eleverna inte uppnår 

kunskapskraven i alla ämnen i årskurs 9. Vi ser stora skillnader i 

resultat mellan skolor med olika socioekonomiska 

förutsättningar. Resultaten sjunker nu också på de mest 

högpresterande skolorna. Och framförallt ser vi historiskt stora 

skillnader mellan pojkar och flickors resultat. 19 procent av 

pojkarna uppnår inte gymnasiebehörighet, i motsats till 11 

procent av flickorna. Alla Stockholms elever ska ha likvärdiga 

chanser att få utbildning och grunden att fortsätta sitt liv med en 

bra kunskapsbas.  

 

I årskurs 6 uppnås inte heller årsmålet på 83 procent som har 

uppnått målen i alla ämnen. De elever som inte uppnår målen i 

alla ämnen i årskurs 6 behöver insatser redan nu, så att de får en 

chans att uppnå målen i årskurs 9. Det är 6,2 procentenheter fler 

pojkar än flickor som inte uppnår målen redan i årskurs 6, ett 

gap som kommer vidgas till årskurs 9 om inte insatser sätts in.  

 

Grundläggande för att arbeta med betygsresultaten och 

säkerställa att alla elever får en likvärdig utbildning är att arbeta 

med trygghet och studiero i alla skolor. Viktig undervisningstid 

går förlorad på grund av att lektioner störs och att både anmäld 

och oanmäld frånvaro minskar elevernas undervisningstid. 

Lärarna behöver ett större stöd så att de kan fokusera på 

undervisningen istället för att hantera bristande ordning i 

klassrummet. Det går inte att diskutera resultatutvecklingen utan 

att samtidigt förhålla sig till den brist på arbetsro och de otydliga 

krav från lärare, som också framgår av verksamhetsberättelsen. 

24 procent av eleverna i årskurs 8 anger att de har utsatts för 

kränkande behandling eller trakasserier. Även på gymnasiet 

framgår att bristen på arbetsro är ett problem. 

 

Ekonomi 

Det ekonomiska resultatet för många grundskolor och 

gymnasieskolor 2017 är starkt oroande. Grundskolorna 
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redovisar ett underskott om 52 mnkr och gymnasieskolorna 55 

mnkr. De grund och gymnasieskolor gått med underskott 2017 

har inkommit med åtgärdsplaner. Dessa åtgärdsplaner har 

innehållit nedskärningar i lärartjänster – och redan nu har skolor 

börjat vakans ställa lärartjänster. Konsekvenserna kommer att 

bli stora för både elever och andra lärare som får bära en större 

arbetsbörda. Åtgärderna kommer också slå till fullt ut under 

2018, vilket innebär att vi inte ens sett början på 

nedskärningarna.  

 

Anledningen till underskottet för grundskolorna är enligt 

verksamhetsberättelsen ”framförallt att de inte har hunnit 

anpassa sina organisationer efter sina intäkter under året. ”. 2017 

års budget för utbildningsnämnden innebar de lägsta påslagen 

per elev på 12 år och detta kommer att avspeglas i skolornas 

verksamhet i flera år framöver. Samtidigt som påslagen var de 

lägsta på 12 år ökade kostnaderna för lärarlöner med 7 procent, 

bland annat på grund av ökad konkurrens om behöriga lärare. 

Kontentan är att den lågt satta budgeten för verksamhetsåret 

2017 på ett enkelt förutsägbart sätt lett till den dåliga ekonomin 

för grund- och gymnasieskola, och riskerar att leda till att 

lärartätheten minskar. 

 
Ersättaryttrande  

Christan Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Liberalerna och Moderaterna. 
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§ 8   

Månadsutbetalning av bidrag till fristående förskola, 

pedagogisk omsorg och fritidshem 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att bidrag till fristående 

förskola, pedagogisk omsorg och fritidshem utbetalas 

månadsvis från och med den 1 april 2018. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att godkänna förvaltningens 

förslag till reviderade riktlinjer för fristående förskola, 

pedagogisk omsorg och fritidshem i enlighet med punkt 1. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

18 december 2017, dnr 2.3.3-9824/2017. 

 

Staden behöver likvärdiga utbetalningssystem, med 

månadsutbetalning oavsett huvudmannaskap och 

verksamhetsform. Förvaltningen föreslår därför att 

månadsutbetalning av bidrag införs  från och med den 1 april 

2018 för fristående förskola, pedagogisk omsorg och fritidshem. 

 

Dagens system med kvartalsutbetalning av bidrag till fristående 

förskola, pedagogisk omsorg och fritidshem innebär att stadens 

kassaflöde varierar kraftigt och handläggningen av 

utbetalningarna omfattar en stor del manuellt arbete. Med 

månadsutbetalning skulle underlagen för utbetalning hålla bättre 

kvalitet och leda till färre korrigeringar och återkrav. 

 

Utbildningsnämnden beslutade den 14 december 2017 att ge 

utbildningsförvaltningen i uppdrag att revidera riktlinjerna för 

fristående förskola, pedagogisk omsorg och fritidshem vad avser 

utbetalningstillfällen. För att ersättningen i så hög utsträckning 

som möjligt ska spegla faktiskt barn-/elevantal föreslår 

förvaltningen att månadsvis avläsning och utbetalning 

genomförs från och med den 1 april 2018 för dessa 

verksamheter. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen och avdelningen 

för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden beslutar att bidrag till fristående 

förskola, pedagogisk omsorg och fritidshem utbetalas 

månadsvis från och med den 1 april 2018. 
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2. Utbildningsnämnden beslutar att godkänna förvaltningens 

förslag till reviderade riktlinjer för fristående förskola, 

pedagogisk omsorg och fritidshem i enlighet med punkt 1. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 9   

Förslag till inriktning om volymökning av Gröndalsskolan 

genom att bygga en ny skola 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag avseende nybyggnation för volymökning 

av Gröndalsskolan, till en bedömd hyresgenererande 

projektkostnad på cirka 479,7 mnkr och med en 

tillkommande hyra år ett om cirka 25,6 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut. 

3. Utbildningsnämnden anmäler ärendet till kommunstyrelsens 

ekonomiutskott. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

9 januari 2018, dnr 2.6.3-739/2016. 

 

Förvaltningens förslag innebär att existerande hus rivs och 

ersätts av en ny skolbyggnad. Gröndalsskolan är idag en F-5-

skola med cirka 320 elever. Förslaget innebär en ökning med 

580 elever till tre paralleller i årskurs F-9. Detta innebär totalt 

cirka 900 elever. 

 

Med anledning av den höga kostnaden har en särskild 

kostnadsjämförelse beställts av SISAB och redovisas i form av 

en jämförelse mellan offererad nybyggnad och ett om- och 

tillbyggnadsalternativ. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. 

Skolledning samt huvudskyddsombud har deltagit i 

projektmöten och i processen. 

 

Samråd har skett med stadsledningskontoret. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag avseende nybyggnation för volymökning 

av Gröndalsskolan, till en bedömd hyresgenererande 

projektkostnad på cirka 479,7 mnkr och med en 

tillkommande hyra år ett om cirka 25,6 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut. 
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3. Utbildningsnämnden anmäler ärendet till kommunstyrelsens 

ekonomiutskott. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

att därutöver anföra: 

 

Det är nödvändigt och brådskande att utöka antalet skolplatser i 

stadsdelen där Gröndalsskolan ligger. Det kommer dessutom 

behövas ytterligare skolplatser och skolor inom stadsdelen. 

 

För att säkerställa en kvalitativ skolgång med fungerande 

skolväg för Gröndalsskolans elever är det avgörande att 

evakueringen planeras och utförs med eleverna i fokus. 

Evakueringen ska koordineras med byggnationen av andra 

skolor i området och leda till att eleverna får sin utbildning i 

ändamålsenliga lokaler. 

 

Ett sammantaget grepp måste tas över planeringen i hela 

stadsdelen och samarbetet med de andra förvaltningarna inom 

staden, särskilt vad gäller nybyggnation måste fungera väl. Vid 

nybyggnation ska skolbyggnader planeras in tidigt och på 

platser som är ändamålsenliga och kostnadseffektiva att bygga 

på. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till den gemensamma 

reservationen från Liberalerna och Moderaterna. 
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§ 10   

Förlag till inriktningsbeslut om byggnation av ny skola på 

Årstafältet 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag avseende ny grundskola på Årstafältet, till 

en bedömd hyresgenererande projektkostnad på cirka 376 

mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut i enlighet med av 

kommunstyrelsens ekonomiutskott godkända tillägg.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

9 november 2017, dnr 2.6.2-6688/2015. 

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner ett 

inriktningsförslag om nybyggnad av en skola med tre paralleller 

f-9 om 900 elever på Årstafältet. Uppskattad hyresgenererande 

kostnad är cirka 376 mnkr. En ny skola beräknas stå klar 2022. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning, 

grundskoleavdelningen och SISAB. Under ärendets beredning 

har utbildningsförvaltningen haft kontakt med 

exploateringskontoret och stadsbyggnadskontoret. 

 

Detaljplanenearbetet för etapp 3 är pågående och förväntas 

vinna laga kraft kring halvårsskiftet 2018.  

 

Ärendet har tagits upp i kommunstyrelsens ekonomiutskott som 

godkänt ärendet med förbehåll hänvisade till 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag avseende ny grundskola på Årstafältet, till 

en bedömd hyresgenererande projektkostnad på cirka 376 

mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut i enlighet med av 

kommunstyrelsens ekonomiutskott godkända tillägg.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11   

Genomförandebeslut för omställning till tillagningskök vid 

Kvarnbackaskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för omställning till tillagningskök vid 

Kvarnbackaskolan till en uppskattad hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 17,3 mkr, med en tillkommande 

hyra det första året om cirka 958 tkr 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa 

genomförande av byggnadsåtgärderna.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

23 december 2017, dnr 2.6.3-340/2017. 

 

Kvarnbackaskolan är ett av de prioriterade köken i Stockholm 

för att byggas om och rustas upp. I samband med det vill 

förvaltningen ställa om köket till ett tillagningskök i enlighet 

med gällande funktionsprogram för att få ett så ändamålsenligt 

kök som möjligt, samt för att skolan ska kunna laga sin mat på 

plats. Därför föreslår utbildningsförvaltningen att 

utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag om omställning till tillagningskök vid 

Kvarnbackaskolan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av avdelningen för ekonomi och styrning i 

samverkan med grundskoleavdelningen, SISAB, representanter 

för skolledningen, samt ett samordnande huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för omställning till tillagningskök vid 

Kvarnbackaskolan till en uppskattad hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 17,3 mkr, med en tillkommande 

hyra det första året om cirka 958 tkr 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa 

genomförande av byggnadsåtgärderna.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Genomförandebeslut för verksamhetsanpassningar i 

idrottsbyggnaden vid Sjöängsskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för verksamhetsanpassningar i 

idrottsbyggnaden vid Sjöängsskolan till en uppskattad 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 7,8 mkr, med en 

tillkommande hyra det första året om cirka 393 tkr och 

uppdrar åt förvaltningen att beställa byggnadsåtgärderna.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

23 december 2017, dnr 2.6.3-340/2017. 

 

På Sjöängsskolan är idrotten en flaskhals för nyttjandet av 

skolans salar samt för att kunna ta in extra klasser. Genom 

tillskapandet av ytterligare omklädningsrum kan nyttjandet av 

idrottssalen effektiviseras med hjälp av effektiv 

schemaläggning. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, SISAB, representanter 

för skolledningen, samt ett samordnande huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för verksamhetsanpassningar i 

idrottsbyggnaden vid Sjöängsskolan till en uppskattad 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 7,8 mkr, med en 

tillkommande hyra det första året om cirka 393 tkr och 

uppdrar åt förvaltningen att beställa byggnadsåtgärderna.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 13   

Genomförandeärende om verksamhetsanpassning i Lilla 

Adolf Fredriks skola samt hyreshöjning 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag om ombyggnation vid Lilla Adolf 

Fredriks skola, Dalagatan 18, till en hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 17,5 mnkr, motsvarande en 

hyreshöjning år ett om cirka 1,93 mnkr.   

2. Utbildningsnämnden godkänner den nya hyresnivån 

avseende lokal på Dalagatan 18, vilket motsvarar en 

hyreshöjning år ett om cirka 3,10 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande till att genomföra 

byggnadsåtgärderna och till den nya hyresnivån med 

anledning av det nya hyresavtalet. 

4. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa 

ombyggnationen vid Lilla Adolf Fredriks skola, Dalagatan 

18. 

5. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

9 januari 2018, dnr 2.6.3-6697/2016. 

 

Förvaltningen avser att genomföra verksamhetsanpassningar i 

Lilla Adolf Fredriks skola på Dalagatan 18 där förvaltningen hyr 

lokaler av Familjebostäder. Syftet med projektet är att skapa en 

F-6-skola, istället för F-5-skola. En förutsättning för 

ombyggnationen är att det mellan parterna befintliga 

hyresavtalet ersätts med ett nytt avtal med en marknadsmässig 

hyresnivå. Detta ärende omfattar därför också ett godkännande 

av de nya avtalsvillkoren. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med Familjebostäder. 

Skolans ledning samt huvudskyddsombud har deltagit i 

arbetsprocessen avseende ombyggnationen. Samråd har skett 

med stadsledningskontoret. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag om ombyggnation vid Lilla Adolf 

Fredriks skola, Dalagatan 18, till en hyresgenererande 
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projektkostnad om cirka 17,5 mnkr, motsvarande en 

hyreshöjning år ett om cirka 1,93 mnkr.   

2. Utbildningsnämnden godkänner den nya hyresnivån 

avseende lokal på Dalagatan 18, vilket motsvarar en 

hyreshöjning år ett om cirka 3,10 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande till att genomföra 

byggnadsåtgärderna och till den nya hyresnivån med 

anledning av det nya hyresavtalet. 

4. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa 

ombyggnationen vid Lilla Adolf Fredriks skola, Dalagatan 

18. 

5. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 14   

Lärotider för Stockholms skolor 2018/2019, 2019/2020 och 

2020/2021 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

lärotider och lovdagar för läsåren 2018/2019, 2019/2020 och 

2020/2021 för grundskolan och grundsärskolan. Undantag 

görs för Kungliga Svenska Balettskolans lärotider som 

regleras i särskild förordning. 

2. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

lärotider och lovdagar för läsåren 2018/2019, 2019/2020 och 

2020/2021 gymnasieskolan och gymnasiesärskolan. 

Undantag för Kungliga Svenska Balettskolans lärotider som 

regleras i särskild förordning. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

29 december 2017, dnr 1.3.2-8818/2017. 

 

Utbildningsnämnden fattade i juni 2016 beslut om gemensamma 

lärotider och lovdagar för stadens skolor fram till vårterminen 

2020.  

 

En översyn har genomförts av de beslutade lärotiderna för 

grundskolan och grundsärskolan 2018/2019 och 2019/2020 och 

en mindre justering har genomförts för att säkerställa 178 

skoldagar. Lärotider för 2020/2021 har i samband med 

justeringarna upprättats. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

lärotider och lovdagar för läsåren 2018/2019, 2019/2020 och 

2020/2021 för grundskolan och grundsärskolan. Undantag 

görs för Kungliga Svenska Balettskolans lärotider som 

regleras i särskild förordning. 

2. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

lärotider och lovdagar för läsåren 2018/2019, 2019/2020 och 

2020/2021 gymnasieskolan och gymnasiesärskolan. 

Undantag för Kungliga Svenska Balettskolans lärotider som 

regleras i särskild förordning. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 01/2018 

Sida 23 (47) 

2018-02-01 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 15   

Ändringar i delegationsordning för utbildningsnämnden 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar och tillägg i 

delegationsordningen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

14 januari 2018, dnr 1.3.2-150/2018. 

 

Förvaltningen föreslår ändringar i delegationsordningen bland 

annat med anledning av att skolplikten från och med år 2018 

inträder höstterminen det kalenderår då barnet fyller sex år. Det 

medför ändringar i punkterna 405, 409, 410, 501 och 504 och en 

ny punkt 405 a förs in.  

 

En ny punkt 013 föreslås, som reglerar rätten att besluta om 

tillträdesförbud till skola.  

 

I punkt 1002 ändras kommentaren så att det nu framgår att 

anställningsbeslut för lärarbefattningar, för sex månader eller 

mer, ska anmälas till utbildningsnämnden. 

 

Punkt 1013 uppdateras eftersom lönestrategin reviderats, när det 

gäller beslut om ändring av lön utöver löneöversyn. 

 

Uppdateringar görs av kommentar eller hänvisning till lag eller 

befattningshavare i punkterna 003, 006, 007, 414 och 1202. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samarbete med grundskoleavdelningen, avdelningen för 

personal och kompetensförsörjning och avdelningen för 

utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar och tillägg i 

delegationsordningen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 16   

Yttrande till Riksdagens ombudsmän (JO) 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som yttrande till Riksdagens ombudsmän 

(JO). 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

18 januari 2018, dnr 1.4.2-8158/2017. 

 

Riksdagens ombudsmän (JO) har begärt att utbildningsnämnden 

ska yttra sig över en anmälan som avser utlämnande av en 

allmän handling vid Kungsholmens gymnasium. Enligt anmälan 

har anmälaren förhindrats att fotografera de aktuella 

handlingarna samt att skolan har efterfrågat namn till kvittensen 

av den som kommit för att hämta ut handlingarna. 

 

Förvaltningen delar till stora delar bilden av händelseförloppet 

och medger att skolan har förhindrat fotografering av 

handlingarna för att försäkra sig om att betalning av begärda 

kopior skulle ske. När det gäller frågan om att skolan har krävt 

ett namn för att kunna lämna ett kvitto på betalning kan skolan 

inte minnas om den har krävt detta. 

 

Förvaltningen avser att se över rutiner och information för att 

säkerställa rätten att ta del av allmänna handlingar samt rätten 

att ta del av allmänna handlingar anonymt. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med gymnasieavdelningen. Rektor och 

administrativ chef vid skolan har fått möjlighet att kommentera 

ärendet. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som yttrande till Riksdagens ombudsmän 

(JO). 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 17   

Skriftlig information till föräldrar och elever 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M) och 
Christian Carlsson (KD) 
 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

5 januari 2018, dnr 1.1.3-7752/2017. 

 

Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M) och Christian Carlsson 

(KD) föreslår i en skrivelse till utbildningsnämnden att ett 

förväntansdokument ska tas fram, där förväntningar på föräldrar 

och elever ingår, liksom viss information om skollagen och 

vilken kontakt och återkoppling föräldrar och elever kan 

förvänta sig av skolan. 

 

Förvaltningen håller med om att det är viktigt med en god 

kommunikation och gemensamma förväntningar men menar att 

behoven för goda relationer mellan skola och vårdnadshavare 

ser mycket olika ut för olika skolor. Av den anledningen anser 

förvaltningen att förväntningarna i relationen mellan skola och 

vårdnadshavare ska definieras lokalt. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samarbete 

med avdelningen för utveckling och samordning, avdelningen 

för personal och kompetensförsörjning, avdelningen för stöd 

kring lärande och elevhälsa samt kommunikationsenheten. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  avslå förvaltningens förslag till beslut. 

att  uppdra åt utbildningsförvaltningen att ta fram skriftlig 

information till föräldrar och elever. 

att  därutöver anföra: 

 

En skola som präglas av trygghet och studiero och där läraren 

möts av respekt och tillit, från såväl elever som föräldrar, gynnar 

elevernas kunskapsinlärning och är en god arbetsmiljö för 

personal och elever. För de allra flesta föräldrarna är detta 

självklarheter, men det är viktigt att varje skolas ordningsregler 

är tydliga och välförankrade hos elever, personal och föräldrar 

 

Detta är med andra ord en miniminivå för vad som förväntas av 

interaktionen mellan skola, elev och föräldrar. Förvaltningen 

anför att dessa förväntningar och omständigheterna varierar 

mellan olika skolor i staden och ett stadsövergripande dokument 

med förväntningar kan därför inte tas fram utan ska utvecklas på 

varje skola. 

  

Likvärdigheten mellan skolorna i Stockholms stad är en av de 

största utmaningarna. Det kan inte vara så att olika 

förväntningar på elever och föräldrar gäller på olika skolor. 

Utbildningsnämnden bör uppdra åt förvaltningen att ta fram ett 

dokument som säkerställer att samma förväntningar gäller för 

alla skolor, elever och föräldrar i staden.  

 

Sveriges Skolledarförbund, som organiserar rektorerna, 

välkomnar detta förslag och har uppvaktat både 

förvaltningsledningen och skolborgarrådet i den här frågan. Om 

våra rektorer anser sig hjälpta av att utbildningsnämnden 

fastställer de förväntningar vi har på elever och föräldrar i den 

här staden bör utbildningsnämnden också kunna göra det. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det reservationen 

gemensamt från Liberalerna och Moderaterna. 
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§ 18   

Stockholms skolor ska vara bäst i Sverige på att ge alla 

barn verktygen för framtiden 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-1478/2017 
 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

7 december 2017, dnr 1.6.1-7742/2017. 

 

Anna König Jerlmyr, Joakim Larsson, Johanna Sjö, Dennis 

Wedin, Lars Jilmstad, Johan Nilsson och Jennyfer Redin (alla 

M) har lagt en motion till kommunfullmäktige om att 

Stockholms skolor ska vara bäst i Sverige på att ge alla barn 

verktyg för framtiden. I motionen beskrivs att målet med 

moderaternas skolpolitik är höjda kunskapsresultat genom att 

varje elev möts av höga förväntningar, en trygg och lugn 

skolmiljö och att alla elever får rätt stöd i tid för att nå sin fulla 

potential.  

 

Utifrån en närmare beskrivning av moderaternas skolpolitik 

yrkar motionärerna att kommunfullmäktige fattar beslut i 

enlighet med motionens 34 beslutspunkter. I förvaltningens 

tjänsteutlåtande redovisas det arbete som redan pågår och 

förvaltningens inställning till de olika förslagen under respektive 

punkt. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med avdelningen för ekonomi och styrning, 

gymnasieavdelningen, avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning, avdelningen för utveckling och 

samordning och avdelningen för stöd kring lärande och 

elevhälsa. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 
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Ledamoten Cecilia Brinck (M) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

att  delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

att därutöver anföra: 

 

Stockholms stads utbildningsnämnd har 2017 sammanlagt 138 

mål, uppdelade i aktiviteter och indikatorer. Det är idag omöjligt 

för en enskild skola att förhålla sig till detta. Målen bör vara 

färre, konkreta och tydligt kopplade till skolornas 

kvalitetsarbete. Antalet mål i utbildningsnämnden bör därför 

halveras och utredas grundligt för att säkerställa att de leder till 

högre kunskapsresultat. Istället för att bara ställa upp mål för 

nästkommande år, bör skolorna i Stockholms stad också styras 

av mer långsiktiga mål – som åtminstone sträcker sig 3, 5 eller 

10 år framåt i tiden. Det skulle premiera långsiktigt arbete och 

möjligheten till måluppfyllelse trots kortsiktiga variationer. 

Målen ska också följas upp årskullsvis, där till exempel 

resultaten i årskurs 6 för en viss årskull också jämförs med deras 

resultat när de når årskurs 9. Detta för att följa om åtgärder som 

satts in haft någon effekt på elevernas kunskapsnivå. 

 

Arbetet med att förbättra svensk skola måste vila på 

evidensbaserad grund. Det lyfts av bland annat OECD som ett 

område där Sverige måste bli bättre. Eftersom kommunerna har 

ansvaret för den offentliga skolan måste enligt vår mening det 

arbetet bedrivas också på kommunal nivå. Staden ska därför 

inrätta ett oberoende expertråd för skolutveckling innehållande 

internationella och svenska experter, lärare och rektorer. 

Expertrådet ska få ett flerårigt uppdrag att utreda och föreslå 

förbättringar för Stockholms skolor. 

 
Alla har idag inte kännedom om möjligheten att påverka i vilken 

skola barnen ska gå. Om fler använder sin möjlighet att göra ett 

informerat val av skola är det positivt för likvärdigheten. 

Stockholms stad ska därför införa ett obligatoriskt aktivt skolval. 

Det ska finnas en valfrihetsrådgivning som kan hjälpa familjer att 

fatta ett aktivt val. Närhetsprincipen för kommunala skolor måste 

dock alltid upprätthållas. 
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De skickligaste skolledarna och lärarna behövs på de skolor som 

har de största utmaningarna. Liberalerna vill därför möjliggöra för 

dessa skolor att hitta olika sätt att förbättra arbetsvillkor och löner 

för att på så sätt locka till sig den spetskompetens som skolorna 

behöver. I samma anda vill vi också rikta fler förstelärare till dessa 

skolor. De skickligaste lärarna ska ledas av de skickligaste 

rektorerna. 

I Stockholms stad ska det råda nolltolerans mot våld och 

kränkningar. Detta benämns ibland som mobbning, vilket är ett 

missvisande begrepp då det ofta handlar om till exempel hot, våld, 

ofredande, sexuellt våld och ofredande, stöld och skadegörelse. 

Våldsamma elever innebär ofta hot, inte bara mot andra elever, 

utan också mot lärare och annan personal. Endast evidensbaserade 

metoder ska användas. Det måste ske en värderingsförskjutning 

från ”mobbning och kränkande behandling” till att klargöra för 

elever och föräldrar att det handlar om eventuella lagbrott, och att 

det ska hanteras därefter. Skolan ska alltid kontakta föräldrar till 

utsatta och gärningspersoner inom 24 timmar. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) Reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

att  bifalla motionen av Anna König Jerlmyr m.fl. (M) om 

att Stockholms skolor ska vara bäst i Sverige på att ge 

alla barn verktygen för framtiden. 

att därutöver anföra följande: 

 

Vi tackar förvaltningen för svaret och uppskattar att arbete har 

lagts ner på att besvara alla att-satser i motionen. Vi delar dock 

inte nulägesbeskrivningen i alla delar av förvaltningens alla 

svar. 

 

Valfriheten och det fria skolvalet är centrala för att Stockholm 

även fortsättningsvis ska tillhandahålla en hög kvalitet i skolan. 

Genom att elever har fler skolor att välja mellan, ökar kvaliteten 

och eleverna ges större möjligheter att utvecklas och trivas. 

Obligatoriskt aktivt skolval innebär att alla ska välja skola. 

Skolvalet är även ett sätt att öka integrationen i Stockholms 

skolor genom möjlighet till ökad rörlighet. För att fler ska kunna 

välja den skola som passar bäst, är det viktigt att staden arbetar 

aktivt med att utveckla och sprida eftertraktade modeller och 

profiler samt uppmuntrar eftertraktade fristående skolor att 

växa, gärna med geografisk spridning, genom det vi i motionen 

kallar ”filialer”. På samma sätt bör det vara möjligt för elever att 

välja ett fritidshem som passar, inte bara för den elev som är 

intresserad av idrott, utan även för den som är intresserad av till 

exempel musik.  
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Skolorna i Stockholms stad håller generellt en hög kvalitet med 

ett betygssnitt som är högre än genomsnittet i såväl länet som 

landet. Samtidigt har vi stora och växande utmaningar då 

skolresultaten skiljer sig mycket mellan stadsdelar, skolor, 

pojkar och flickor och mellan elever med olika socioekonomisk 

bakgrund. Trots att Stockholms stad har bland de högsta 

socioekonomiska tilläggen i landet  har inte klyftorna minskat 

över tid. Resultatet blir att alla elever inte får bästa möjliga 

utbildning. Förutom att det socioekonomiska tilläggsanslaget 

utvärderas, behöver staden därför titta på utvecklade 

organisations- och undervisningsmetoder för de mest utsatta 

skolorna. Förslagen om att införa diagnostiska prov, delta i 

försöksverksamheten med betyg från åk 4 och att premiera 

reella resultatförbättringar syftar samtidigt till att öka 

kunskapsfokusen i skolan. Den utveckling som sker på nationell 

nivå täcker inte detta i helhet samtidigt som det inte finns något 

som hindrar att staden går före för att säkerställa att alla elever i 

Stockholm får et utbildning av god kvalitet.  

 

Svenska elever har idag betydligt färre undervisningstimmar än 

genomsnittet i OECD samtidigt som lärarna lägger betydligt 

mer tid på administration jämfört med sina kollegor inom 

samma grupp. Den ökade undervisningstiden i matematik är bra, 

men enligt OECD:s utbildningsöversikt 2017 är svenska elever 

endast garanterade 6 890 timmar undervisning i grundskoletiden 

och genomsnittet i OECD är 7 538 timmar. Som vi skriver i 

motionen kan utökad undervisningstid kan ske på flera sätt, 

genom fler undervisningstimmar varje vecka, lov- och 

sommarskola för den som behöver extra stöd men även genom 

ett treterminssystem. Lov- och sommarskola kan inte ersätta ett 

terminssystem med tre terminer.  

 

Sommarlovets nuvarande längd kan vara negativt för elevernas 

kunskapsutveckling. Vi delar uppfattningen om att införandet av 

ett brett införande av ett treterminssystem skulle kräva 

förberedelser, men vi vill ge enskilda skolor möjlighet att prova 

detta redan nu. Utan att öka undervisningstiden finns det redan 

inom ramen för nuvarande skollag och tillhörande förordningar 

möjligheten att fördela lovdagarna lite annorlunda under 

skolåret, för att förbättra det pedagogiska upplägget. Vi vill dock 

även att ett upplägg med utökad undervisningstid och tre 

terminer renodlas och prövas genom pilotskolor. 

 

En fungerande skolhälsovård och elevhälsa är grundläggande 

för att säkerställa en likvärdig utbildning och för att ta tillvara på 

alla elevers potential. Vi står fast vid att skolhälsovården 

skyndsamt bör vara tillgänglig för alla elever. En fungerande 

skolhälsovård har möjligheter att fånga upp elever i behov av 

särskilt stöd och ökar möjligheterna att ge alla elever den hjälp 
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de behöver. Moderaterna anser därför även att det är viktigt att 

vi inrättar ett krav på hur överlämnande från förskola till skola 

ska ske så att lärarna kan planera mottagandet och eventuellt 

stöd för eleverna på bästa sätt och vidare att resurstilldelningen 

för elever i behov av stöd ska vara långsiktigt och lätthanterligt. 

 

Stockholms står inför omfattande utmaningar med att klara 

kompetensförsörjningen inom skolan och trots att förvaltningen 

pekar på mycket bra som görs, vet vi Moderater att mycket 

behöver göras för att utveckla läraryrkets attraktivitet. Vi står 

därför fast vid de förslag som lyfts i motionen, både vad gäller 

lärares och skolledares förutsättningar. 

 

Målet med moderaternas skolpolitik är höjda kunskapsresultat 

genom att varje elev möts av höga förväntningar, en trygg och 

lugn skolmiljö och att alla elever får rätt stöd i tid för att nå sin 

fulla potential. 
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§ 19  

Stockholms stads strategi för det rörliga friluftslivet 2018 – 

2022 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 146-1764/2017 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

27 december 2017, dnr 1.6.1-8823/2017. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat till utbildningsnämnden  

”Stockholms stads strategi för det rörliga friluftslivet 2018 – 

2022” som är ett komplement till stadens idrottspolitiska 

program. 

 

Syftet med strategin är att tydliggöra stadens mål och ambitioner 

med friluftsverksamheten. Målsättningen är att öka andelen 

stockholmare som utövar ett rörligt friluftsliv samt att förbättra 

förutsättningar för att utöva friluftsliv. Forskning som har 

bedrivits och utgör ett underlag för strategin, visar att vissa 

grupper är underrepresenterade i friluftsutövandet, på grund av 

synliga eller osynliga skäl och dessa målgrupper ska särskilt 

prioriteras. 

 

Förvaltningen är positiv till strategin och aktiviteter pågår eller 

har påbörjats inom stadens grundskolor som stödjer strategin. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 20   

Revidering av samverkansavtal med SISAB gällande 

utbildningslokaler 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. 112-1036/2017 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 januari 2018, dnr 1.6.1-8726/2017. 

 

Utbildningsnämnden har som remiss från kommunstyrelsen fått 

förslaget om revidering av ramavtal mellan Skolfastigheter i 

Stockholm AB, SISAB, och Stockholms kommun. 

Förvaltningen anser att förslaget medför positiva revideringar av 

befintligt avtal, bland annat vad gäller fördelningen av 

incitament mellan avtalsparterna och förtydliganden av avtalet. 

Förvaltningen har dock synpunkter på avtalet där förvaltningen 

önskar ett förtydligande för att undvika 

missförstånd/meningsskiljaktigheter enligt vad som närmare 

redovisas nedan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning, 

i samverkan med grundskoleavdelningen och 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

En god utbildning är avgörande för att alla individer ska få 

möjlighet att forma sitt eget liv. För att rektorer, lärare, barn, 

elever och föräldrar ska kunna fokusera på kunskapsmålen krävs 

det att det finns en god tillgång på kvalitativa förskole- och 
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skollokaler. En långsiktig och konsekvent planering av 

utbyggnaden av SISAB:s bestånd är viktig för att alla elever ska 

erbjudas en kvalitativ utbildning. SISAB ska i sin planering ha 

ett långt tidsperspektiv, en kontinuerlig uppföljning och tydliga 

målsättningar.  

 

Samverkansavtalet, som är en revidering av det nu gällande 

ramavtalet, siktar mot incitament för att minska kostnaderna för 

nybyggnation. Antalet barn och elever ökar kraftigt de 

kommande åren. Tillgången till bra förskolor och skolor med en 

god miljö för barnen är viktig för stockholmarna och har 

betydelse för Stockholms attraktivitet som stad att bo och arbeta 

i. Utbyggnadstakten av nya förskolor och skolor måste vara hög.  

 

Det är dock avgörande för skolornas och förskolornas ekonomi i 

framtiden att kostnaden för de nya lokalerna inte blir för höga. 

Detta är särskilt viktigt när 50-års amortering nu börjar 

tillämpas, då högre kostnader inte kommer märkas på hyran de 

första åren på samma sätt som idag. I det föreslagna 

samarbetsavtalet presenteras en struktur där SISAB får ta en 

större administrativ peng om kostnaden per tillskapad plats 

understiger riktvärdet 400000 KR.  

 

400000 KR per tillskapad plats gäller enligt avtalet oavsett 

vilken verksamhet det är som bedrivs. SISAB bygger och äger 

utbildningslokaler med flera användningsområden, förskola, 

skola, vuxenutbildning. Dessa olika hyresgäster har olika behov 

och regleras av olika lagar. Till exempel ska skolan ha tillgång 

till gymnastiksalar etc. Vuxenutbildningen har inte dessa lagkrav 

eller behov. Rimligtvis borde riktvärdet differentieras för de 

olika verksamheterna, ett riktvärde för grundskola, gymnasie, 

förskola, vuxenutbildning etc. 

 

En analys borde också göras av hur många nybyggnationer och 

tillbyggnationer som överstiger riktvärdet 400000 KR idag. Ett 

riktvärde som ligger för lågt eller för högt riskerar att skapa fel 

incitament för kostnads- och kvalitetskontroll. Analysen borde 

inkludera vilken sorts nybyggnation som överstiger eller 

understiger riktvärdet och av vilka anledningar byggen fördyras 

eller blir billigare än genomsnittet. 

 

En problematik som ökar kostnaderna för nybyggnation av 

utbildningslokaler är att planeringen av dessa inte prioriteras av 

Stockholms stad vid planering av nya områden. Det är 

avgörande att SISAB får möjlighet att delta tidigare i 

processerna och att samarbetet mellan SISAB och bland andra 

utbildningsförvaltningen, stadsdelsförvaltningarna, 

arbetsmarknadsförvaltningen, stadsbyggnadskontoret samt 

exploateringskontoret fungerar bra. Denna samverkan nämns 
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inte i det föreslagna samverkansavtalet, och avtalet riskerar 

därmed att missa den mest fördyrande omständigheten för 

nybyggnation – att byggnationen inte planeras på tomter som är 

ändamålsenliga och med ett långt tidsperspektiv för att 

möjliggöra ett kostnadseffektivt byggande. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Liberalerna och Moderaterna. 
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§ 21   

Måltidsoptimering för minskat matsvinn i stadens skolor 

Svar på remiss från kommunstyrelsen , dnr. 106-7802/2017 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 januari 2018, dnr 1.6.1-8584/2017. 

 

I en motion från Centerpartiet till kommunstyrelsen om 

Måltidsoptimering för minskat matsvinn i stadens skolor 

föreslås att det digitala systemet Måltidsoptimering införs på 

samtliga stadens skolor 2020.  

 

Utbildningsförvaltningen har genomfört lyckade försök för att 

minska matsvinnet på ett åttital skolor. På Globala gymnasiet 

testades det i motionen nämnda systemet. På grund av att skolan 

redan hade väl fungerande rutiner upplevdes det där bara ha 

mindre fördelar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samråd med avdelningen för ekonomi och 

styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 22   

Ett Stockholm för alla – Program för tillgänglighet och 

delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2018-

2023 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. 171-1831-2016 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 januari 2018, dnr 1.6.1-8467/2017. 

 

Kommunstyrelsen har till utbildningsnämnden remitterat 

förslaget ”Ett Stockholm för alla – Program för tillgänglighet 

och 

delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2018- 

2023”. Det reviderade programmet ska användas av stadens 

nämnder och bolagsstyrelser i arbetet med att identifiera, 

förebygga och undanröja de hinder för delaktighet i 

omgivningen som bristande tillgänglighet och ojämlika 

levnadsvillkor medför för personer med funktionsnedsättning. 

Arbetet ska bedrivas med ett funktionshindersperspektiv. Det 

innebär att med universell 

utformning skapa lösningar som redan från början är tillgängliga 

för alla, att åtgärda befintliga brister i tillgänglighet, att använda 

individuella stöd och lösningar till de som behöver det samt att 

förhindra alla former av diskriminering av personer med 

funktionsnedsättning. Arbetet ska också bidra till ökad 

jämställdhet och till att barnrättsperspektivet beaktas. 

 

Utbildningsförvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till 

förslaget. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen, avdelningen för utveckling och 

samordning, avdelningen för ekonomi och styrning, avdelningen 

för personal och kompetensförsörjning och avdelningen för stöd 

kring lärande och elevhälsa. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  besvara remissen enligt följande: 

 

Alla stockholmare ska ha friheten att kunna forma sitt eget liv, 

utbilda sig, arbeta, delta i samhällslivet och leva i gemenskap 

med andra. 

 

På samma sätt som det nuvarande programmet för delaktighet 

för personer med funktionsnedsättning, som antogs under 

Alliansens tid vid majoritet, innehåller föreliggande förslag till 

program konkreta mål och indikatorer med en tydlig 

ansvarsfördelning. Vi ser dock att det finns områden som kan 

förbättras. 

 

Ett tillgängligt Stockholm där alla har möjlighet att delta kräver 

att alla stadens nämnder och bolag arbetar i samma riktning och 

tar sitt ansvar. Därför är det bra att programmet spänner över 

hela stadens verksamhet. Samtidigt kan inte de verksamheter 

förbises, som har till huvudsaklig uppgift att hjälpa och stödja 

personer med funktionsnedsättning. 

 

Vi ser exempelvis med stor oro på de rapporter som har nått oss 

om försämrad rätt till ledsagning som drabbar synskadade, och 

som inte har någon grund i politiska beslut utan i ändrad praxis 

på tjänstemannanivå. Detsamma gäller försämringar i rätten till 

kontaktperson. Staden kan inte med ena handen anta program 

som innehåller ambitiösa föresatser om rätten till en meningsfull 

fritid och att delta i samhällslivet, och med andra handen 

inskränka stockholmarnas möjligheter att göra just detta. 

 

Rätten att kunna bestämma över sitt liv förutsätter valfrihet. 

Personer med funktionsnedsättning kan behöva hjälp med behov 

som är mycket grundläggande och som har en avgörande roll för 
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deras förmåga att klara sig i vardagen, och det är därför 

självklart att de så långt som möjligt måste kunna välja vem som 

ska ge dem denna hjälp. Det är därför synd att 

valfrihetsperspektivet saknas helt i förslaget till program. 

 

Personer med funktionsnedsättning ska inte bara kunna ha en 

anställning – de ska också kunna starta och driva företag. Det är 

viktigt att information och blanketter som krävs för att starta 

företag är tillgängliga. Det gäller även blanketter för att ansöka 

om föreningsbidrag, något som inte alltid är fallet idag. 

 

Något som är speciellt påtagligt för alla människor med någon 

form av funktionsnedsättning är att de problem som finns i 

samhället i stort ofta får än starkare negativ effekt. Bristen på 

bostäder är ett av vår tids största problem, och får vida 

konsekvenser för människor som har svårt att hitta bostad. För 

att hitta en långsiktig lösning måste staden aktivt arbeta för att 

bygga fler bostäder, i högre takt, och att med stadens 

bostadsbolag kontinuerligt testa nya metoder för att bygga 

billigare.  
 

Staden ska kontinuerligt arbeta för att ha en mer inkluderande 

fysisk utformning. För att garantera detta behöver 

förankringsarbetet vid detaljplanerprocesser engagera fler redan 

vid ett tidigt stadie i planeringsprocessen och expertgrupper med 

expertis rörande funktionshinderfrågor måste ges möjlighet att 

vara delaktiga i stadens fysiska utveckling. 

 

Frågan om ett tillgängligt utbud av konst och kultur är större än 

bara en fråga om fysisk tillgänglighet till utställningslokalerna. 

Det handlar också om ett utbud av kulturella uttryck som är 

möjliga att ta del av även för besökare som har olika typer av 

funktionsnedsättningar. Exempel är permanenta multisensoriska 

verksamheter på stadens kulturinstitutioner. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till reservation gemensamt 

från Liberalerna och Moderaterna. 
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§ 23   

Ett stadsövergripande handlingsprogram för minskad 

nyrekrytering till brottslighet 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. 106-1327/2017 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 januari 2018, dnr 1.6.1-6897/2017. 

 

Kommunstyrelsen har till utbildningsnämnden remitterat en 

motion om ett stadsövergripande handlingsprogram för minskad 

nyrekrytering till brottslighet. I motionen framför Lotta Edholm 

(L), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Frida Johansson Metso (L) 

och Jan Jönsson (L) att nyrekryteringen till de kriminella 

nätverken behöver stoppas. Kommunens arbete för att förhindra 

att unga hamnar snett måste bedrivas av stadens aktörer i nära 

samarbete med polisen. Motionärerna ser det som en utmaning 

att få stadens olika insatser att samspela med varandra och utgå 

från ett helhetsperspektiv.  

 

Utbildningsförvaltningen anser att det inom ramen för den 

samverkan som finns idag mellan socialtjänsten, polisen och 

skolan och det arbete som sker inom staden redan görs insatser 

inom det område där motionärerna föreslår ett nytt program och 

att ytterligare ett övergripande program för staden i dagsläget 

därför inte bör tillföras.  

 

Utbildningsförvaltningen anser dock att det finns ett behov av 

att fortsatt utveckla och stärka stadens arbete för att förhindra 

rekrytering av unga till kriminella nätverk, inom de 

samverkansforum som finns. Stadens förvaltningar och nämnder 

behöver också fortsatt ta ett gemensamt ansvar för att sprida 

goda exempel och strategier i staden samt för att utveckla de 

insatser som är framgångsrika. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen, avdelningen för ekonomi- och 

styrning samt avdelningen för stöd kring lärande och elevhälsa.  

 
Barnkonsekvensanalys och jämställdhetskonsekvensanalys  

Konsekvensanalyser har övervägts men bedöms inte behövas. 

Motionen som remitterats berör barn samt flickor och pojkar 
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men utbildningsförvaltningen föreslår inte några åtgärder eller 

insatser med anledning av motionen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

att  tillstyrka motionen. 

att  därutöver anföra: 

 

I vissa områden runt om i Stockholm finns i dag ett så stort 

kriminellt inflytande att det begränsar människors vardag och 

frihet. Kriminaliteten begränsar människors frihet att röra sig i 

staden, att driva affärsverksamhet, att bosätta sig var man vill, 

att leva med den man vill. Flera unga människor har mist livet i 

skjutningar och andra våldsdåd kopplat till den organiserade 

brottsligheten. Och kriminella grupperingar försöker gång efter 

gång slå tillbaka mot polisen, med brända bilar, skadegörelse 

och attacker mot enskilda som resultat. I Tensta, Husby och 

Rinkeby har kriminaliteten lett till att företagare inte längre kan 

driva sina butiker. Människorna i dessa stadsdelar undrar varför 

de ska stå ut med en större otrygghet än andra och efterfrågar en 

mer närvarande polis. Vi liberaler kommer aldrig att finna oss i 

den här utvecklingen. Den går att vända och den måste vändas, 

så att människors frihet kan garanteras. 

 

Något av det allra viktigaste vi kan göra för att hejda denna 

våldsvåg är att stoppa nyrekryteringen till de kriminella 

nätverken. Den organiserade brottsligheten, men även lösare 

sammansatta kriminella nätverk, i Stockholm drar sig inte för att 

rekrytera ungdomar och rentav barn till en kriminell livsstil.  
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Om vi inte samordnar insatserna för ökad säkerhet och trygghet, 

riskerar vi att återupprepa gångna misstag där spretiga 

satsningar avlöser varandra samtidigt som samhället backar 

tillbaka på andra områden. Istället behövs långsiktiga 

överenskommelser som fokuserar på sociala, ekonomiska och 

andra utmaningar samtidigt, för att rusta våra samhällen mot 

brott och för att värna människors frihet och trygghet. Därför 

ska Stockholms stad ta fram ett stadsövergripande 

handlingsprogram för minskad nyrekrytering till brottslighet. 

 

Utbildningsförvaltningen anger till exempel i sitt förslag till 

remissvar på vår motion att ”En översyn och analys över olika 

samverkansforum utifrån ett mer generellt perspektiv skulle 

kunna behövas, för att få en nulägesbild och utifrån den göra en 

planering över vad som kan förbättras och utvecklas, då 

förvaltningen får signaler om samverkan mellan skola och 

socialtjänst i vissa stadsdelsnämndsområden behöver 

utvecklas”. Det är ett område som bör analyseras och definieras 

i ett stadsövergripande program där stadens samtliga 

förvaltningars arbete för att motverka nyrekrytering till 

brottslighet struktureras. 

 

Att återupprätta friheten och tryggheten i Stockholms 

bostadsområden kräver att rättsstaten klarar sitt uppdrag. Det 

krävs också att Stockholms stad leds av ett styre som förstår att 

tryggheten är en av stadens viktigaste frihetsfrågor under en 

lång tid framöver. Utan att människor kan känna trygghet och 

rörelsefrihet, utan att unga skyddas från att dras med i 

brottslighet, går det inte att stärka skolresultat, vända 

utanförskap och skapa framtidstro. Därför är det sorgligt att 

behöva konstatera att Stockholms socialdemokraters 

trygghetspolitik saknar trovärdighet. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till reservation gemensamt 

från Liberalerna och Moderaterna. 
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§ 24   

Transpersoner i Sverige - Förslag för stärkt ställning och 

bättre levnadsvillkor (SOU 2017:92) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. 110-2038/2017 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

16 januari 2018, dnr 1.6.1-140/2018. 

 

Betänkandet Transpersoner i Sverige föreslår förändrade 

föreskrifter, kartläggande eller stödjande uppdrag med syftet att  

stärka ställningen och förbättra levnadsvillkoren för 

transpersoner. Dessa rör utformning av skolmiljö/arbetsmiljö, 

möjligheten att få ut betygshandlingar eller annan 

dokumentation knuten till personnummer samt framtagande av 

stödmaterial vid statistiska undersökningar. Förvaltningen 

tillstyrker men förslår även ett mer specifikt uppdrag till 

Skolverket. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samverkan med grundskoleavdelningen 

och gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 25   

Val av ledamöter till utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden utser 5 ledamöter och 5 ersättare i 

antagningsdelegerade till och med utgången av år 2018. 

Ordinarie ledamöter: 

Tobias Porserud (S), ordförande 

Sigrid Rydell Johnson (L), vice ordförande 

Nassir Abdullahi Ali (S) 

Richard Åkesson (MP) 

Sara Jendi Linder (M) 

Ersättare: 

Minette Kannerberg (S) 

Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP) 

Edith Ringmar (V) 

John Kåberg (C) 

Christian Carlsson (KD) 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

29 januari 2018, dnr 1.1.1-520/2018. 

 

Antagningsdelegerade är ett beredande och beslutande organ till  

utbildningsnämnden. Delegerade ska besluta om bland annat 

tidplan för antagning till gymnasieskolan, preliminär och slutlig 

antagning till gymnasieskolan, gymnasiesärskolan och övriga 

allmänna antagningsfrågor som inte är av principiell betydelse.  

 

Kommunfullmäktige väljer varje år ledamöter till stadens 

nämnder, varför nämnderna i sin tur årligen måste utse 

ledamöter till sina utskott och delegationer. 

 

Antagningsdelegerade består av 5 ledamöter och 5 ersättare som 

utses av nämnden för den tid som nämnden bestämmer, dock 

längst till utgången av 2018. Nämnden utser ordförande och 

vice ordförande bland ledamöterna. 

Ärenden får avgöras endast om minst tre av ledamöterna är 

närvarande och ense om beslutet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
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1. Utbildningsnämnden utser 5 ledamöter och 5 ersättare i 

antagningsdelegerade till och med utgången av år 2018. 

2. Nämnden utser en ordförande och en vice ordförande bland 

ledamöterna i antagningsdelegerade till och med utgången 

av år 2018. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 26   

Övriga frågor 

Skrivelse från Liberalerna, Moderaterna och Kristdemokraterna 

anmälde en skrivelse om ”Utred den ökade arbetsbelastningen 

på grund av rätten till heltid för barn till föräldralediga”. 

 


